

Referat af medlemsmøde for ældreroerne

tirsdag den 20. februar 2018 kl. 10.30

Ordstyrer: John Bruun

Referent: Nurith Crohn

Antal ældreroere tilstede: 52

Før medlemsmødet begyndte kom Hans Gregers forbi og takkede for ældreroernes gave samt deltagelse under hans sygdom. Hans fortalte, at kræften var blevet succesfuldt bekæmpet, og at han kun havde en kemobehandling tilbage. Hans glædede sig til at komme tilbage i rokklubben. Per Kongsted har det derimod ikke så godt. Vi sender vores bedste hilsener til Per.

Ad 1. Formanden beretter

Vibeke bød velkommen og så tilbage på en velbesøgt indendørs vintertræning, og sagde tak til Merete og Poul for at træne os. Ligeledes en tak til Klaus for den bedst tænkelige gymnastik undervisning. Vibeke så også tilbage på en dejlig gallafest og julefrokost arrangeret af henholdsvis festministeriet og ideministeriet. Lars Tjalve tryllebandt medlemmerne med sit foredrag om reformationen, og Kurt og Nurith forestod et møde med Nykredit med emnet: vores økonomiske muligheder. Carsten gjorde os klogere på inkontinens. Bådene er blevet gjort i stand, Niels og Poul har uddelegeret og rigtig mange ældreroere har deltaget. Tak til alle. Næste projekt er vores svømmeprøve, og langtursministeriet er i gang med at planlægge sommerturen til Skanderborg. Vibeke takkede af for 10 år i styregruppen, heraf 8 år som formand.

Maria holdt en fin takketale for Vibekes tid som formand, hvorunder socialt samvær har været i højsædet. Steen fik også en tak for at være sparringspartner samt instruktør. Maria overrakte en gave og blomster til Vibeke.

Ad 2. Valg af ny formand

Klaus Jul Friis var på valg i styregruppen, modtog genvalg, og havde tilkendegivet sit kandidatur til formandsposten. Ingen andre meldte sig som kandidater. Klaus blev valgt med applaus.

Ad 3. Valg af nye medlemmer til styregruppen

Poul Eisenhardts/Mogens Husums ændringsforslag om bl.a. at udvide antallet af styregruppens medlemmer blev sendt til afstemning ved håndsoprækning. Med stemmerne 11 for og 15 imod blev forslaget forkastet.

Poul Eisenhardt nævnte vigtigheden af, at der er et bindeled mellem styregruppen og rokclubbens bestyrelse, samt pointerede at man i hovedklubben vælger formand for et år ad gangen.

Vibeke svarede, at i Ældreroernes kommissorium, som er udarbejdet i samarbejde med rokclubbens bestyrelse, står der, at styregruppens medlemmer vælges for 2 år ad gangen.

Birgit Sønderskov har siddet i Ideministeriet i mange år og mente ikke, de store ministerier har brug for at være repræsenteret i styregruppen. De har altid inviteret et styregruppemedlem med til deres møder, hvis dette var påkrævet.

Vibeke pointerede, at beslutningsprocessen bliver besværliggjort ved flere medlemmer af styregruppen.

Annelise efterlyste styregruppens indstilling til de skriftligt indsendte og omdelte forslag.

Bent Sonne nævnte, at ældreroere om nødvendigt kunne indkaldes til et styregruppemøde og ønskede mere ro i vores ellers så fredelige afdeling.

Marianne mente, at den nye styregruppe bør træffe beslutning om antallet af styregruppe-medlemmer.

Herefter opfordrede John til en ny afstemning ved håndsoprækning om Poul/Mogens forslag. Da der kun var 8 stemmer for, blev forslaget atter forkastet.

Efter optælling af den skriftlige afstemning mellem de 5 kandidater til de 2 styregruppeposter blev Poul Erik Termansen og Bent Pedersen valgt ind i den nye styregruppe med applaus.

Styregruppen består herefter af Klaus, Maria, Bent P., Kurt, Poul Erik T.

Ad 4. Valg af ny suppleant til bestyrelsen i Fredensborg Roklub

Styregruppen havde foreslået Preben Blomsterberg som kandidat, Preben blev valgt med applaus.

Ad 5. Nye medlemmer hos ældreroerne

Vi er p.t. 65 aktive medlemmer, og da vi i efteråret har vedtaget at ville være 70, kommer der 5 nye medlemmer ind efter at have deltaget i hovedklubbens roskole og kanindåb.

Ad 6. Gymnastik og træning

Maria udtrykte en stor tak til Merete og Klaus for deres indsats og overrakte dem begge en gave. Klaus takkede Vibeke for godt samarbejde gennem årene og lovede, at han snart vender tilbage som gymnastiktræner efter en vellykket hofteoperation.

Ad 7. Nyt fra vores medlem af bestyrelsen

Poul Eisenhardt udtrykte en stor tak til Vennerne for donationer: roklubben har fået 2 nye ovne, 1 opvaskemaskine, klublokalet er blevet malet, møblerne er blevet lakeret og har fået nye hynder. Der er indkøbt 2 dobbeltscullere (til master- og motionsafdelingen) samt 1 singlesculler (til motionsafdelingen). Disse 3 både skal døbes ved standerhejsningen, som finder sted 7. april. Poul håber på stort fremmøde denne dag, hvor rengøringen af klublokaler m.m. også finder sted. Standerstrykning finder sted den 27. oktober 2018.

Ad 8. Indkomne forslag

Mogens Husums tillæg til kommissorium blev vedtaget.

Kirsten Løwenstein efterlyste mulighed for at få uddybet skriftlige forslag. Dette blev taget ad notam.

Wagner bad om, at de der ønskede at sige noget, rejste sig op.

Stig havde indsendt et forslag om, at alle afstemninger skal foregå skriftligt. Styregruppen mener, at dette vil være alt for bureaukratisk, og at kun vigtige eller personlige sager bør foregå skriftligt. Stigs forslag blev ikke vedtaget.

Kirsten Løwenstein havde indsendt en opfordring om at stramme op omkring bådfordelingen og mente, at bådfordelerne bør have mere kompetence og større ansvar mht. at flytte medlemmerne mellem de forskellige både. Ældreroerne bør også være mere villige til at lade sig flytte rundt på. Mht. Kirstens kommentarer om at blive rettet på også af erfarne roere nævnte John Bruun, at kun instruktører bør rette på besætningen.

Klaus opfordrede til, at der kun blev rettet under et "vel roet".

Det blev vedtaget, at det er det enkelte bådholds beslutning, om der skal rettes på roerne, men at det selvfølgelig er alles pligt at sige til, hvis der er ved at ske noget utilsigtet.

Carstens forslag om bådfordeling. John Bruun nævnte, at ældreroerne må ro fra solopgang til kl. 15.00 alle dage undtagen lørdag. Vi har i 19 år haft den form for bådfordeling som vi har nu, og 90% af medlemmernes ønsker bliver opfyldt.

Carsten fremhævede, at vi bør have respekt for hinanden, også på bådpladsen. Ikke alle fra "morgenholdet" ror med kl. 9, når vi andre går i bådene.

Else Christiansen nævnte, at hvem der ror inden kl. 9 ikke kommer os ved, så længe bådene er tilgængelige kl. 9.00.

Marianne efterlyste en god stemning og ingen klikedannelse.

Niels Clemmesen nævnte, at ældreroerne har fortrinsret til gig- og inriggerbåde tirsdag og torsdag fra 9.00 til 15.00. Vibeke bemærkede, at dette også gjaldt motionsbådene.

Efter afstemning ved håndsoprækning blev Carstens forslag forkastet.

Klaus' tanker om fremtiden i samarbejde med den nye styregruppe. Klaus ønsker, at der fremover kun er en bådfordeler. Det vil ikke være tilladt at skrive sig ind på forhånd. Klaus ønsker, at der bliver indkøbt en inrigger i glasfiber en gang i fremtiden. Klaus nævnte, at Steen vil være instruktør i intervaltræning. Der skal fremover være 1-2 brovagter, hver gang vi er på vandet. Dette job skal gå på skift mellem alle, som har styrmandsret, og alle skal kunne betjene motorbåden. Alle bådhold skal medbringe en mobiltelefon. Fødselsdage vil fremover ikke blive fejret, kun runde fødselsdage (70-75-80 etc.) dersom fødselaren ønsker det.

Klaus takkede for valget til formand og pointerede, at han har gode forbindelser til både bestyrelsen og Vennerne. Klaus takkede Vibeke for hendes tid i bestyrelsen og nævnte, at han havde været glad for samarbejdet med Vibeke som en god og effektiv formand og ønskede Vibeke held og lykke med instruktør jobbet.

Vibeke oplyste, at mange roklubber har en brovagt, og at det kun vil dreje sig om 1-2 gange om året for hver ældreroer. Man kan booke sig ind på en dag via nettet eller blot på tavlen.

Bjarne spurgte, hvad en brovagt omfatter. Svaret var, at man skal modtage opkald fra bådene ved materiel problemer samt være i stand til at styre motorbåden for at komme til hjælp. Det sidste vil der blive undervist i. Brovagten kan kontaktes på et aftalt mobilnummer eller på roklubbens nummer.

Lisbet spurgte, om to kvinder kan manøvrere motorbåden. Klaus svarede, at det nok ikke var tilfældet.

Niels C. pointerede, at alle nødopkald skal gå direkte til 112 og anbefalede alle at nedtage en app og ringe via denne, så mobilens nøjagtige position kan spores af redningsmandskabet.

Klaus medgav, at det kun var ved almindelig havari, at brovagten skulle tilkaldes.

Ad 9. Bådfordeling

Niels C. satte sit mandat som bådfordeler til rådighed, dog uden resultat. Bådfordelerne ønsker, at outriggerbåde bemandes og går ud før kl. 9, instruktørbåde ligeså. Det er roernes eget ansvar kun at stille sig op ved både, man er godkendt til. Der vælges en bådfører ved hver båd, bådføreren behøver ikke at være styrmand. Bådføreren skal skrives først ind på Rokort. Husk at man ikke må skifte plads i Birkedal undervejs, kun ved broer. Vi har udelukkende automatisk oppustelige redningsveste (50 i alt). Redningsveste til alle ombordværende skal medbringes i motorbåden. Dorte spurgte, om man kan melde sig til en bådfordeler mht. roning i outriggere.

Poul Erik Termansen svarede, at man skal henvende sig til instruktørerne, da der ikke er bådfordeler på outriggere.

Per Larsen bemærkede, at både som skal bæres (Klodshans og Gribskov) må gå først ud.

Annie opfordrede til at benytte mobiltelefon ved indskrivning for at undgå køen ved PC'en.

Kurt mindede om, at indskrivning via mobil først må finde sted efter bådfordeling.

Poul Echardt pointerede, at for at få en hurtig afvikling af både bør hele mandskabet være tilstede, før båden sættes i vandet – dette affødte applaus.

Gunver bemærkede, at det er ligegyldigt om man kommer først eller sidst ud.

Per Viuf anbefalede, at der skulle være to bådfordelere ad gangen – dette forslag blev ikke vedtaget.

Niels C. opfordrede til at vi bruger redningsveste også om sommeren for en sikkerheds skyld.

Ad 10. Bådklargøring

Poul Erik Termansen nævnte, at ældreroerne klargør samtlige klubbens både med undtagelse af outriggere. Han glædede sig over, at kun en båd manglede at blive klargjort, denne bliver færdig i næste uge. Poul Erik takkede alle for en god indsats.

Ad 11. Korttursministeriet

Dorte fortalte, at de har været i kontakt med Københavns Roklub. Den 31/5 kommer KR på besøg hos os, og den 12/7 besøger vi KR. Den 14/6 og den 2/8 skal vi være sammen med Lyngby Roklub enten hos dem eller os. Nærmere info følger.

Ad 12. Langtursministeriet

Poul Erik Termansen fortalte, på vegne af Karl Erik, at der er 44 tilmeldte til turen til Skanderborg. Bådfordelingen er på plads, og relevante udflugtsmål er på tegnebrættet. Klaus sørger for en udflugt til Brørup på hjemrejsedagen. Medio april udsendes en rejseplan.

Ad 13. Scrapbogsministeriet

John Christiansen meddelte, at der er kommet et nyt layout på hjemmesiden. Der er nu også en mailadresse på siden, hvor man kan sende billeder til. 2017 er under udarbejdelse.

Ad 14. Idéministeriet

Annelise nævnte, at alt går efter planen. Husk at sidste frist for tilmelding til svømning samt betaling for efterfølgende frokost den 2. marts er 22. februar. Annelise pointerede: ingen betaling = ingen mad! Der er et arrangement i maj på beddingen, mere herom senere.

Vibeke nævnte, at kanindåb ikke længere er aktuelt, da nye roere går på roskole i hovedklubben.

Ad 15. Danseministeriet

Kurt fortalte, at danseafslutningen pga. påsken i år finder sted den 22. marts om aftenen. Alle er hjertelig velkomne til at komme og hygge sig og danse. Tilmelding bliver sendt ud senere.

Ad 16. Sangministeriet

Gunver nævnte, at pga. personlige problemer har der ikke været aktivitet i år, måske til næste år.

Ad 17. Generalforsamling i hovedklubben

Dette finder sted tirsdag den 6. marts kl. 19-21.

Ad 18. Standerhejsning/hovedrengøring

Poul Eisenhardt nævnte, at dette finder sted 7. april.

Ad 19. Nyt festministerium

Gunver forespurgte, om der var frivillige der ville melde sig til dette. Det syntes ikke at være tilfældet. Yvonne pointerede, at man skulle se det som en chance at være med her. Dette punkt forblev uafklaret, da de nye ældreroere først kommer til os i august måned iflg. Steen.

Ad 20. Nyt fra finansministeren

Kurt fortalte, at den årlige indbetaling til "kaffekassen" på 200 kr. pr. medlem løber rundt. De 200 kr. bedes indbetalt inden udgangen af marts.

Ad 21. Nyt fra undervisningsministeriet

Steen mindede om at der ikke var blevet optaget nye medlemmer i år. Vi får to nye instruktører, Vibeke og Mogens Husum. For dem der ønsker at ro hurtigt kan dette ske i 2 stk. 4-gig uden styrmand, idet der blive oprettet et hold om onsdagen, som vil koncentrere sig om teknik- og tempotræning. Holdet er for både mænd og kvinder, og der vil blive tale om fast tilmelding samt krav om at melde afbud. Klaus vil følge bådene i motorbåden. Der vil også være mulighed for at bruge 8'eren og Fugl Phønix. Steen har påsat sikringsringe på riggene for at give et bedre træk. Det er frivilligt at benytte sikringsringene. Der vil undervist i bedre navigering.

Ad 22. Motionslokalerne

Else Christiansen bemærkede, at ungdomsroerne har sat sig på rengøringen i vintermånederne. Alle er velkomne til at bruge en kost m.m. i sommermånederne.

Ad 23. Morgenbrødsordningen

Else Bentsen fortalte, at alle tirsdage er fyldt ud for resten af sæsonen. Else bad om at man melder tilbage til hende, hvis man ikke ønsker at deltage i morgenbrødsordningen.

Ad 24. Eventuelt

Wagner foreslog, at bådfordeleren siger, hvad vej vi skal ro. John B. pointerede, at dette kun gælder om vinteren.

Vibeke fortalte, at Søren Blauenfeldt aldrig har vist sig hos ældreroerne. Det viser sig, at han er afgået ved døden.

Klaus anbefalede, at den af Maria og Poul Calmann indstiftede kammeratskabspokal blev genindført. Poul bekræftede, at det havde været et hårdt slag for dem, at pokalen skulle afskaffes. Han synes, det er et festligt indslag ved årsfesten. Kammeratskabspokalen vil derfor genopstå.

Krista udtrykte en tak for ældreroernes deltagelse ved Lars Tjalves sygdom og død.

Poul Echardt nævnte, at han er fortaler for, at medlemstallet øges ud over de 70 personer. Det blev vedtaget at tage dette punkt op til efteråret.

David pointerede, at af respekt for demokratiet bør vi tage os tid til spørgsmål og kommentarer fra medlemmerne.

22. februar 2018

nc